
Goedendag, 
Allereerst wil ik graag even kwijt dat het ontzettend goed is dat de overheid zich druk maakt over de 
leefomgeving van boeren, burgers en buitenlui. 
De manier waarop is echter totaal de verkeerde weg. Dat zeg niet ik, een pluimveehouder uit 
Flevoland, maar de auteur van het ondertussen beroemde VGO onderzoek: Dick Heederik. Ik 
interviewde hem , en toegegeven er waren wat punten op aan te merken, maar de oplossing zou 
volgens Heederik nooit zitten in een begrenzing van de dieren. 
De oplossing zit hem in het "up-to-date" krijgen van oude vervuilende stallen. Deze stallen stoten 
namelijk veruit de meeste emissies uit. Niet de nieuwe stallen, die zoals u vast bekend is, want die 
volgen de nieuwste emissie regels. Die oude dus niet. Daar zit het punt. 
Daarnaast, met de wil van de samenleving krijgen we tegenwoordig allerlei "welzijns concepten" in 
Nederland, waarbij er minder dieren in een stal zitten, maar de uitstoot per dier en per stal onevenredig 
groter is geworden. Met andere woorden; met minder dieren kun je prima meer uitstoot hebben. 
Mocht het echter zo zijn dat u simpelweg gewoon minder dieren wilt hebben in de provincies, dan is 
in mijn ogen de beste optie om die oude vervuilende stallen, te helpen met stoppen.  Door middel van 
een warme sanering. Dan slaat u immers twee vliegen in een klap. Minder dieren en de grootste bron 
van emissies is aangepakt. Als u dan ook nog eens de pluimveerechten op het betreffende bedrijf over 
koopt (de warme sanering) kunnen er simpelweg minder dieren in die regio komen. Win-win-win. 
Om het plaatje dan nog beter te maken, kunt u in dat geval de POR-Regeling op de dus nieuwste 
(maatschappelijk verantwoorde duurzame veehouderij) stallen laten zitten als beloning voor hun 
pionierswerk, of desnoods de opgekochte dierrechten van zojuist aan uitkeren. Nogmaals een win 
scenario. 
Om het allemaal nóg beter te maken, de oude stallen bevatten over het algemeen allemaal daken met 
asbest, door hun die sanering te gunnen, is ook gelijk een groot aantal stallen met asbest geregeld. Nóg 
meer goed nieuws dus. 
Om het verhaal helemaal fan-tas-tisch te maken; de sector is ondertussen druk bezig om emissie-
reducerende technieken te testen, waarmee de pluimveestallen 'de longen van het platteland' worden. 
Zij zullen dan minder fijnstof en emissies uitstoten dan dat er aan 'vieze buitenlucht inkomt. 
Dit hele fantastische win-scenario kan dus door simpel beleid zo werkelijkheid worden, mét alleen 
maar winnaars aan het einde van de rit.
Ik hoop dat u hier wat aan heeft, 
Makkelijker kan ik het voor u niet maken.
Leefbaarder voor de omgeving dus wel. 

Met vriendelijke groeten,

Johan Leenders.


